



Mohamed Khider University of Biskra
Faculty of Law and Political Science
Law Department



handout in module:

**International
Public Law terminology**

**Directed to first-year Master
of International Public Law students**

Prepared and Compiled By

Dr : lazhar benaissa

University Season : 2023/2024

INTERNATIONAL ORGANISATIONS



The Second Course

What is an international organization?

ما هو تعريف المنظمة الدولية:

In 1935, Pitman B. Potter defined international organization as "an association or union of nations established or recognized by them for the purpose of realizing a common end". He distinguished between bilateral and multilateral organizations on one end and customary or conventional organizations on the other end.

في عام 1935، عرّف بيتمان ب. بوتّر المنظمة الدولية بأنها "رابطة أو اتحاد للأمم أنشأته أو اعترفت به بغرض تحقيق غاية مشتركة". ويميز بين المنظمات الثنائية والمتعددة الأطراف من جهة، والمنظمات العرفية أو التقليدية من جهة أخرى.

تعريف آخر للمنظمات الدولية:

Another definition of international organizations

An international organization, also known as an intergovernmental organization or an international institution, is an organization that is established by a treaty, or is an instrument governed by international law and possessing its own legal personality, such as the United Nations (UN), the World Health Organization (WHO), Save the Children International (SCI), and NATO.

المنظمة الدولية، وتعرف أيضًا باسم منظمة حكومية دولية أو مؤسسة دولية، هي منظمة تم إنشاؤها بموجب معاهدة، أو هي أداة يحكمها القانون الدولي وتمتلك شخصية قانونية خاصة بها، مثل الأمم المتحدة، ومنظمة الصحة العالمية. ومنظمة إنقاذ الطفولة الدولية وحلف شمال الأطلسي (النيطو).

International organizations are composed of primarily member states, but may also include other entities, such as other international organizations, firms, and nongovernmental organizations. Additionally, entities (including states) may hold **observer** status.

تتكون المنظمات الدولية في المقام الأول من الدول الأعضاء، ولكنها قد تشمل أيضًا كيانات أخرى، مثل المنظمات الدولية الأخرى والشركات والمنظمات غير الحكومية. بالإضافة إلى ذلك، يجوز للكيانات (بما في ذلك الدول) الحصول على صفة **مراقب**.

An alternative definition :

تعريف بديل

an international organization is a stable set of norms and rules meant to govern the **behavior of states and other actors** in the international system.

المنظمة الدولية هي مجموعة مستقرة من المعايير والقواعد التي تهدف إلى التحكم في سلوك الدول والجهات الفاعلة الأخرى في النظام الدولي.

Notable examples:

include the United Nations (UN), Organization for Security and Co-operation in Europe (OSCE), Bank for International Settlements (BIS), Council of Europe (COE), International Labour Organization (ILO), International Crimes Tribunal (ICT) and International Criminal Police Organization (INTERPOL).

أمثلة مميزة:

تشمل الأمم المتحدة (UN)، ومنظمة الأمن والتعاون في أوروبا (OSCE)، وبنك التسويات الدولية (BIS)، ومجلس أوروبا (COE)، ومنظمة العمل الدولية (ILO)، ومحكمة الجرائم الدولية (ICT) و المنظمة الدولية للشرطة الجنائية (الإنترپول).